

Title (en)

Screw press.

Title (de)

Spindelpresse.

Title (fr)

Presse à vis.

Publication

EP 0564840 A1 19931013

Application

EP 93104016 A 19930312

Priority

DE 4208638 A 19920318

Abstract (en)

In the case of a screw press having a rotatably mounted spindle (5), a flywheel (8) which continuously rotates in one direction, a friction clutch, which is actuated by means of a pressure medium and the clutch disc (12) of which can be used to establish the frictional connection of the spindle to the flywheel to produce the working stroke, and a reverse-rotation drive for the return stroke of the tool carriage (3), the outlay on production, assembly and operation in particular, and also the space requirement, are reduced when the axially moving masses of the tool carriage (3) and the tool holder are balanced by means of a pneumatic counterweight (13) and the spindle (5) is provided with a reverse-rotation drive (33;17) which is designed as a torque storage drive. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Spindelpresse mit einer drehbar gelagerten Spindel (5), einem in einer Drehrichtung ununterbrochen umlaufenden Schwungrad (8), einer druckmittelbetätigten Reibungskupplung, über deren Kupplungsscheibe (12) zum Arbeitshub die reibschlüssige Verbindung der Spindel mit dem Schwungrad herstellbar ist und einem Rückdrehantrieb zum Rückhub des Werkzeugschlittens (3), werden insbesondere der Fertigungs-, Montage- und Betriebsaufwand sowie der Platzbedarf verringert, wenn die axial bewegten Massen von Werkzeugschlitten (3) und Werkzeughalter mit Hilfe eines pneumatischen Gewichtsausgleichs (13) ausgeglichen sind und die Spindel (5) mit einem als Drehmoment-Speicherantrieb ausgebildeten Rückdrehantrieb (33;17) versehen ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B30B 1/18

IPC 8 full level

B30B 1/18 (2006.01)

CPC (source: EP)

B30B 1/188 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 3841852 A1 19890727 - FRANEK JOHANN DIPL ING FH [DE]
- [Y] DE 3613471 A1 19871029 - HASENCLEVER MASCHF SMS [DE]
- [A] DE 3423643 A1 19860102 - BOTHE WERNER
- [AD] DE 683784 C 19391115 - FERDINAND JOHN

Cited by

CN107234202A; CN102581149A; GB2340778A; GB2340778B

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0564840 A1 19931013; EP 0564840 B1 19960619; DE 4208638 A1 19931007; DE 4208638 C2 19960711; DE 59302974 D1 19960725

DOCDB simple family (application)

EP 93104016 A 19930312; DE 4208638 A 19920318; DE 59302974 T 19930312